
Poslanci informovali radní 
o průběhu schvalování státního 
rozpočtu i o některých konkrét-
ních investicích, schválených pro 
území Vysočiny. Všichni se shod-
li, že v příštím roce je třeba ješ-
tě více koordinovat přípravu stát-
ního rozpočtu s prioritami kraje. 

Poslanci a senátoři byli informo-
váni o postoji krajských radních 
k aktuálnímu stavu v krajském 
zdravotnictví. 
Hejtman Miloš Vystrčil (ODS) 

připomněl paradox situace, kdy 
přívod peněz do nemocnic je při-
škrcován a na druhé straně se zři-

zovatelům přikazuje zvyšování 
výdajů. V další části setkání se 
hovořilo o regionálních operač-
ních programech, radní požáda-
li zákonodárce o pomoc při je-
jich prosazování ve prospěch Vy-
sočiny.
Dalším bodem byly připravo-

vané změny v legislativě. Kraj-
ský úřad upozornil v připrave-
ném materiálu na některá místa 
v chystaných zákonech, které by 
v praxi způsobily mnoho problé-
mů. Poslanci a senátoři konstato-
vali, že obdobné materiály jsou 
pro ně užitečné.
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Vánoce radních budou rodinné
Krajští politici se těší na to, jak se o svátcích potkají se svými blízkými ■ Přiznali i oblíbená vánoční jídla

Radní debatovali s poslanci a senátory

Vysočina • Vánoční svátky stráví všichni 
krajští radní na Vysočině. Měsíčníku 
Kraj Vysočina v anketě shodně řekli, že 
se budou věnovat svým rodinám.

Obce soutěžily
Soutěž mezi obcemi, 
která byla součástí 
kampaně na podporu 
třídění odpadů, už zná 
svoje vítěze.  strana 3

STALO SE

CUKRÁŘI SE POCHLUBILI
Havlíčkův Brod • Přehlídka svá-
tečních sladkostí a i slavnostních 
slaných pochoutek, stovky ná-
vštěvníků a všudypřítomná typic-
ká vůně. Tak vypadal už třetí roč-
ník přehlídky cukrářského umění 
Gastrosalon Vysočiny, kterou v KD 
Ostrov pořádaly Společenstvo cuk-
rářů a Asociace kuchařů a cukrářů 
v Havlíčkově Brodě. 
Na stáncích byly k vidění výrobky 
potravinářských firem, výtvory stu-
dentů specializovaných středních 
škol i profesionálních cukrářů, cel-
kem od 24 vystavovatelů. Na sním-
ku hejtman Vysočiny Miloš Vystrčil 
(ODS) při návštěvě přehlídky.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Jihlava • Problematická místa v připravovaných 
zákonech, schvalování státního rozpočtu a aktuální 
situace ve zdravotnictví. To jsou některá témata, 
která s poslanci a senátory z Vysočiny na pravidel-
ném setkání probírali krajští radní.

Radní vaří
Přinášíme novou 
rubriku s oblíbenými 
recepty krajských 
politiků. Jídla z regionu 
i odjinud. strana 4

Opravená ulice
Výpadovka na Jihlavu 
v Chotěboři prošla 
opravou. Má novou 
silnici, chodníky 
i osvětlení. 
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Radní Jaroslav Hulák se stranic-
kým kolegou Janem Kasalem.

Hejtman Miloš Vystrčil (ODS) 
řekl, že vánoce letos prožije s ro-
dinou a přáteli. „Těším se na hez-
kou knihu a některé kulturní po-
řady. Těším se ale také na na-
še společné sportovní a společen-
ské aktivity, například na tradiční 
fotbalový turnaj nebo telčský stu-
dentský ples. Těším se na pohodu, 
milá setkání i chvíle rozjímání. 
Samozřejmě se také těším se na 
cukroví a vůbec na naše dobré jíd-
lo, těším se i na dárky, i když pro 
mne už nejsou zdaleka tak důleži-
té, jako tomu bylo dříve,“ popsal 
své pocity hejtman Vystrčil a do-
dal: „Věřím, že se nám letos po-
daří krásnou vánoční dobu prožít 
pěkně beze spěchu a s rozmyslem. 

Myslím, že to všichni moc potře-
bujeme.“
Náměstek hejtmana Václav Kodet 

(KDU-ČSL) říká, že jeho Váno-
ce budou jako každý rok velmi 
tradiční a hektické. „Velká rodi-
na, která tráví rodinné svátky spo-
lečně, znamená spoustu zařizová-
ní a takových těch drobných, ale 
nezbytných úkonů. Mám na sta-
rosti obvyklé mužské věci. Kap-
ra, stromeček a podobně,“ vysvět-
luje Kodet. Asi nejvíc si prý v ro-
dině užije svátky nejmladší dcerka 
Anička. „Půjdeme spolu nadělovat 
zvířátkům do lesa a určitě nás čeká 
i dětská půlnoční, která bývá kvůli 
dětem odpoledne,“ plánuje náměs-
tek.  (pokračování na straně 2)

Blíží se konec roku a s ním spojené bilancování naší činnosti a do-
sažených výsledků. I ve zdravotnictví bylo v letošním roce co řešit 
a napravovat. Tento rezort, napojený svým financováním na veřej-

né zdravotní pojištění, pracuje v deficitním systému. Naše zdravotnická 
zařízení, nemocnice, s hrůzou každý měsíc čekají, zda jim na účet nate-
čou finanční prostředky od zdravotních pojišťoven, aby měly na úhradu 
léků, platů svých zaměstnanců a dalších nákladových položek.
Na základě četných diskusí a mnoha jednáních na téma co s krajským 
zdravotnictvím, bylo zastupitelstvem kraje Vysočina rozhodnuto dne 18. 
října letošního roku o přeměně současné hospodářsko-právní formy na-
šich nemocnic na obchodní společnosti. O důvodech, proč se tak zastu-
pitelstvo kraje většinově rozhodlo, toho již bylo hodně napsáno a pro-
diskutováno.
V minulých dnech se cesta našich nemocnic na pouti za lepším příštím 
trochu zkomplikovala. Na základě zavedení nucené správy u Všeobecné 
zdravotní pojišťovny a neprůhledné politiky ministerstva zdravotnictví, 
rozhodla ke konci listopadu rada kraje o rozvolnění kroků na cestě na-
šich nemocnic k obchodním společnostem, a odložila rozjezd akciových 
společností na termín po 1.7.2006. 
Doufejme, že osud nemocnic kraje Vysočina bude vyřešen ke spokoje-
nosti věci samé a hlavně ve prospěch našich pacien-
tů a vysoké úrovni zajiště- ní zdravotní péče pro 
všechny obyvatelé kraje Vy- sočina.
Poté, co jsem absolvoval všechna ta složitá jed-
nání a diskuse s členy zastu- pitelstva, lékaři a od-
borníky na ekonomiku, dovo- lím si vy-
slovit přesvědčení, že všichni, 
kteří se kolem zdravot-
nictví na regionál-
ní úrovni pohybují, 
mají tento jediný cíl. 
Tedy fungující a do-
stupnou péči pro pa-
cienty. 
Do nového roku 
2006 si přejme hod-
ně pevného zdraví, 
abychom servis na-
šich nemocnic potřebo-
vali co nejméně, ať již 
bude jejich právní for-
ma jakákoliv.

Pavel Hájek
náměstek hejtmana

noviny jsou součástí projektu                        www.ceskydomov.cz

Rodinné tradice a atmosféra Vánoc. To čeká krajské radní a to politici přejí všem. Foto: Luboš Pavlíček
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Podle zákonodárců jsou podněty z regionu užitečné a je třeba spolu mluvit často

Veselé Vánoce a šťastný nový rok 2006
přejí zastupitelé kraje Vysočina


